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رییس سازمان ملی استاندارد ایران گفت: آنچه تاب آوری ما را در جهان امروز بالا می برد، 
افزایش کیفیت کالا و خدمات با منشــأ نوآوری و خلاقیت در اکوسیستم جدید رقابتی 

است. 
»مهدی اسلام پناه« در همایش روز ملی کیفیت در محل مرکز همایش های بین المللی صدا و سیما افزود: در 
محیط رقابتی امروز، مدیریت کیفیت جامعه و تضمین کیفیت ابزاری لازم برای همه سازمان های رقابتی است.
وی بیان داشت: آنچه تاب آوری ما را بالا می برد افزایش کیفیت با منشأ نوآوری و خلاقیت در اکوسیستم جدید 
رقابتی است، لذا در عمده کشورهای پیشرفته نوآوری به کمک فضایی رقابتی آمده و به بهبود فضای رقابتی در 
حوزه تولید کالا و خدمات کمک می کند. رییس سازمان ملی استاندارد به موضوع مغفول مانده خدمات اشاره 
کرد و گفت: این موضوع ناظر به علوم انسانی، اجتماعی و اقتصادی است و بر این اساس زیبنده کشور ماست 

که هم زمان با افزایش توان رقابتی از این برخورداری نوین نیز استفاده کنیم.
وی یادآور شد: صنایع و خدمات در جهان امروز با چالش های متعددی روبه رو است و ظرفیت انتخاب انطباق 
پذیری یکی از مولفه های اصلی برای غلبه بر این چالش ها است. اسلام پناه خاطرنشان کرد: ظرفیت انطباق 
پذیری از اصول اصلی و سیاست های جدی و مأموریت های اصلی ما است که فرصتی در اختیار می گذارد تا 

بتوانیم به چالش های حوزه کالاها و خدمات غلبه کنیم.
اســلام پناه ادامه داد: مهم ترین ویژگی نوآوری داشتن ظرفیت انطباق پذیری است، اما با شرایط موجود و 
بحران ها، همچنین مسائل زیست محیطی، جنگ ها و آینده غیر قابل پیش بینی، برای غلبه بر بحران ها نیاز به 

بالا بردن انطباق داریم و سازمان ملی استاندارد از ظرفیت لازم به این منظور برخوردار است.
این مقام مسوول با اشاره به بحران آب و برق، گفت: این بحران ها نیاز به مدیریت دارد و در تابستان گذشته نیز 
به درستی شاهد مدیریت برق بودیم که با همکاری بین دستگاهی محقق شد و انتظار می رود سازمان هایی که 

از قابلیت بالایی در نوآوری برخوردارند انطباق پذیری بیشتری با محیط پیرامونی خود داشته باشند.
وی بیان داشت: مطابق با آخرین گزارش های بین المللی، در سال ۲۰۲۲ نوآوری ایران با هفت پله صعود به 

جایگاه ششم منطقه و جایگاه پنجاه و سوم جهانی رسیده است.
اسلام پناه افزود: بررسی های ما نشان داد که دلیل اصلی بالاتر بودن رتبه برخی کشورهای منطقه در نوآوری 

مهاجرت نخبگان از کشورمان به این کشورها است که توانستند این ارتقا را رقم بزنند.
رییس سازمان استاندارد گفت: جایگاه بیست و ششم استاندارد ایران در سال جاری در بین ۱۶۷ کشور جهان 

و رتبه نخست ما در صدور گواهی ها و نشان های تجاری همگی نشان می دهد که قابلیت ارتقا برای مطرح 
شدن به عنوان مرجعیت در جهان وجود دارد، همان گونه که در سال ۲۰۲۲ حدود ۱۳ درصد از استانداردسازی 

بین المللی در حوزه نانوتکنولوژی و هشت استاندارد بین المللی رقابتی را ایران به جهان تقدیم کرد.
وی اظهار داشت: گسترش جوامع، صنعتی شدن و کمبود منابع از جمله چالش های جدی است که نیاز به 

استانداردسازی دارد تا ما را به سرنوشت درخشان تری در آینده سوق دهد.
اسلام پناه گفت: مسائل زیست محیطی و انرژی سبب می شود تا موضوع کیفیت تحت تاثیر عوامل متعددی 
قرار بگیرد و چالش هایی همچون تغییر و متنوع شدن تکنولوژی تولید، در حال گذار بودن مواد اولیه و تغییرات 
اقلیمی را به وجود بیاورد که نیازمند تحقیق و توسعه در این بخش ها هستیم.رییس سازمان ملی استاندارد ایران 
تاکید کرد: این سازمان ملی با بسیج افکار متخصصان و نخبگان آمادگی دارد تا برای ارتقای کیفیت تولیدات و 

خدمات اقدام کرده و در مقابل سلطه فنی ظالمانه امروزه جهان ایفای نقش کند.
این مقام مسوول بیان داشت: در مجامع بین المللی این سلطه فنی ظالمانه را شاهد هستیم، به گونه ای که 
آنچنان استانداردها را در سطح پایین تعریف می کنند که بتوانند محصولات خود را به جهان قالب کنند و در 
مقابل وقتی ما به دنبال صادرات هستیم، الزامات فنی و استانداردها را به اندازه ای بالا می برند که صادرات ما 

محدود شده یا در نهایت به سمت خام فروشی نزول می یابد.
اسلام پناه تاکید کرد: نگاه به استانداردسازی و استاندارد نویسی در نظام های بین المللی، باید نگاه گره گشایی 
از مسائل اقتصادی کشور باشد، به گونه ای که متحول سازی، بومی سازی و نگاه صادرات محور داشته باشیم.

رییس سازمان ملی استاندارد ایران اظهار داشت: در گذشته ایران موفق به فروش برخی استانداردها به دیگر 
کشورها از مسیرهای رسمی، قانونی و دیپلماسی کیفیت شده است که نشان می دهد قابلیت استاندارد کشورمان 
بسیار بالا است.وی تصریح کرد: این سازمان در نظر دارد در برنامه هفتم توسعه نظام مدیران کنترل کیفیت و 
نظام کارشناسان استاندارد را شکل دهد، به گونه ای که این افراد از استقلال، امنیت و حریت لازم برخوردار باشند 

که موضوع به رشد و توسعه اقتصادی کمک خواهد کرد.
اسلام پناه تصریح کرد: کیفیت یک شایستگی مطلوب از حقوق مصرف کننده ایرانی را نشان می دهد که ما 

این مسیر را بلد هستیم و فقط باید دقت و همت مان را بالا ببریم.
رییس ســازمان ملی استاندارد ایران ادامه داد: سازمان ملی استاندارد ایران ثابت کرده به وکالت از مردم در 
جهت تحقق حق الناس در حوزه کیفیت زندگی با اتکا به قانون با هیچ متخلفی تساهل و تسامح ندارد و در این 

راستا اگر نیاز به بازتعریف، اصلاح و دگرگونی روش های اجرایی باشند انجام خواهیم داد تا عقب ماندگی های 
گذشته را جبران کنیم.

تجارت امروز

» دستفروشی« کسب و کار رسمی می شود 
رئیس مرکز بهبود کسب و کار وزارت اقتصاد 
گفت: با اعطای شناسه یکتا به دستفروشان، 
حرفه دســت فروشی به عنوان کسب و کار 

رسمی اعلام می شود.
آقای سیاح رئیس مرکز ملی پایش و بهبود محیط کسب 
و کار وزارت اقتصاد با بیان اینکه از دوشنبه مرحله اجرایی 
ساماندهی کسب و دستفروشان سطح شهر تهران آغاز 
شده اســت، افزود: با همکاری شهرداری تهران مکان 

مناسب و ایمن در اختیار این عزیزان قرار خواهد گرفت. همچنین مقرر شده بانک مرکزی هم 
دستگاه پوز برای این مشاغل در نظر بگیرد.او گفت: با کمک شهرداری ها و وزارت کار، شغل 
دستفروشی از یک حرفه کاذب و مزاحم به یک شغل مفید و رسمی و در چارچوب خواسته های 
شهرداری ها تبدیل می شود.رئیس مرکز ملی پایش و بهبود محیط کسب و کار وزارت اقتصاد 
افزود: صاحبان این مشاغل با ارائه کد ملی می توانند مجوز کسب و کار دریافت کنند.  ۲۳ آبان 

ماه، روز »دستفروشی« اعلام شده است.

 توزیع مویرگی ۳ میلیون تن کالای اساسی 
در ۴۶۹ شهرستان 

میزان ارســال کالا های اساســی به مراکز 
جمعیتی کشور در ۷ ماهه امسال به نزدیک 
۳ میلیون تن رسید تا فرآیند تأمین و توزیع 
انواع کالا ها متناسب با پراکنش جمعیت در 

پهنه جغرافیایی کشور برقرار شود.
شــبکه حمل و نقل کالا های اساسی کشور به عنوان 
یکی از زنجیره های تأمین این کالاها، از ابتدای ســال 
جــاری تا پایان مهر ماه، ۲ میلیون و ۸۸۳ هزار تن انواع 

گندم، برنج، شــکر، روغن و دانه های روغنی را در قالب حمل و نقل جاده ای و ریلی به مقصد 
۴۶۹ شهرستان و سایر مراکز جمعیتی به صورت مویرگی ارسال کرده است.

بر اساس این گزارش، امسال بیش از ۷ میلیون و ۲۰۰ هزار تن گندم از کشاورزان خریداری 
شد که با توجه به اینکه گندم، اصلی ترین ماده غذایی در سفره ایرانیان است و در تهیه نان و 
سایر فرآورده های گندم کاربرد دارد، این محصول بیش از سایر کالا های اساسی از مبادی تولید 

به مراکز جمعیتی ارسال شده است.
با حمل به موقع محصول راهبردی گندم و سایر کالا های اساسی در این مدت، تعادل و توازن 

کالایی در ۳۱ استان کشور بیش از هر زمان دیگر برقرار شده است.

تولید لوازم خانگی در کشور بیش از ۲ برابر شد
 عضــو هیات مدیره انجمــن صنایع لوازم 
خانگی ایران گفت: در چند ســال گذشته با 
حمایت های وزارت صنعت، معدن و تجارت 
تولید لوازم خانگی از هشت میلیون دستگاه 
بیش از ۱۶ میلیون دســتگاه افزایش یافته 

است. 
»علیرضا محمدی دانیالی« امروز )دوشنبه( در نشست 
هم اندیشی وزیر صمت با تشکل ها و انجمن های فعال 

در بخش صنعت، معدن و تجارت افزود: مشکل اصلی صنعت کشور قیمت گذاری دستوری است 
و هیچکس نمی داند این نوع قیمت گذاری از کدام تجربه موفق جهانی الگوبرداری شده است.
وی تاکید کرد: استراتژی صنعتی باید زیر سایه استراتژی کلان اقتصادی باشد، اما قیمت گذاری 
دستوری منجر به نابودی صنعت و اقتصاد می شود.این مقام صنفی، قاچاق و کالای تقلبی را یکی 
از معضلات اصلی صنعت لوازم خانگی برشمرد و خاطرنشان کرد: خوشبختانه حرکت خوبی از 
سوی وزارت صمت در حوزه قاچاق و کالای تقلبی آغاز شده است، اما حذف کامل آن نیاز به عزم 
ملی دارد. وی ادامه داد: با وجود افزایش ۲ برابری تولید لوازم خانگی، اما رکود بر بازار این صنعت 
حاکم است و نیازمند راهکارهایی برای خروج از این مشکل هستیم.محمدی دانیالی در پایان بیان 
داشت: وزارت صمت چوب سیاست های ایده آل گرایی را می خورد که بخشی از حاکمیت آن را 
دنبال می کند و در حقیقت این سیاست ها رانتی است که اقتصاد ملی به حوزه سیاسی می دهد.

امضا قرارداد ساخت ۲ هزار و ۲۰۰ واحد مسکونی 
محله محور در منطقه ۱۹ تهران 

معاون بنیاد مســکن انقلاب اسلامی گفت: 
۲ هزار و ۲۰۰ واحد مســکونی محله محور 
در منطقه ۱۹ تهران با همکاری شهرداری 

تهران ساخته می شود.
معاون بنیاد مســکن انقلاب اسلامی گفت: ۲ هزار و 
۲۰۰ واحد مسکونی محله محور در منطقه ۱۹ تهران 
با همکاری شــهرداری تهران ساخته می شود.سهرابی 
افزود: در برنامه است تا بعد از صدور پروانه این تعداد واحد 

مسکونی در مدت ۱۸ ماه ساخته و تحویل شود.معاون بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت: طبق 
پیش بینی حدود ۲ تا ۳ ماه فرایند صدور پروانه این طرح زمان خواهد برد و بعد از آن کار احداث 
آغاز می شود.به گفته معاون بنیاد مسکن انقلاب اسلامی ساخت این واحد ها برعهده بنیاد مسکن 

و تامین زمین، صدور پروانه و تراکم برعهده شهرداری است. 

صادرات تراکتور ایران به افغانستان 
کنســولگری ایران در مزار شریف از افتتاح 
در  تراکتورسازی  رسمی شرکت  نمایندگی 
حوزه شمال و ورود نخستین محموله به این 

ولایت شمالی افغانستان خبر داد.
کنسولگری جمهوری اســلامی ایران در مزارشریف 
با انتشــار توئیتی از افتتاح نمایندگی رســمی شرکت 
تراکتورســازی ایران در حوزه شمال افغانستان و ورود 
نخستین محموله به مزارشریف خبرداد. اخیرا نورالدین 

عزیزی، وزیر صنعت و معدن هیئت حاکمه افغانستان گفته بود که به زودی قرارداد صادرات زغال 
سنگ با ایران امضا خواهد شد.   وی افزود: گفتگو ها با طرف ایرانی برای صادرات زغال سنگ 
پیشرفت داشته و به زودی قراردادی در این زمینه امضا خواهد شد. این مقام افغانستانی ادامه داد: 

تلاش می شود که تراز تجارت میان دو کشور متعادل شود.  

اخبار کوتاه 

 وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی با اعلام اینکه 
۱۳۰ هزار مجوز مشاغل خانگی در دولت سیزدهم 
صادر شــد، گفت: با کاهش هزینه های آموزش، 
اجرای قانون رفع موانع تولید و تسهیل در صدور 
مجوزها با همکاری دســتگاه ها، صدور مجوزهای 

کسب و کار و مشاغل خانگی را سرعت می دهیم. 
»سید صولت مرتضوی« روز دوشنبه در چهل و هفتمین جلسه 
ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی اظهار داشت: همه 
مسوولان باید دست به دست هم دهند مشکلات اشتغال را رفع 
و بخشی از مقررات را تسهیل و اجرا کنیم. وی افزود: باید گره گشا 

باشیم و فرصت های شغلی را برای جوانان فراهم کنیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه چرخه مدیریتی 
را توسعه دهیم، گفت: نباید با یکسری موارد هزینه های اشتغال 

را بالا ببریم.
مرتضوی ادامه داد: مشــاغل خانگی سبب می شود با اشتغال 

ایجاد شده مردم در آرامش زندگی کنند؛ همچنین نظام استاد 
شاگردی و آموزش های رایگان تقویت می شود و از این طریق 

بخشی از هزینه های آموزش کاهش می یابد.
وی با تاکید بر ایجاد اشتغال آسان گفت: موضوع تخصصی 
صدور مجوز برای ایجاد اشــتغال روان و ارزان است که ریشه 
آن در آموزه های دینی بوده و اکنون تبدیل به قوانین شده است. 
مرتضوی افزود: تضمین و اجرای عدالت از وظایف حاکمیت 
است در قانون اساسی، حاکمیت موظف به ایجاد مرتضوی شغل 

برای آحاد جامعه است.
وزیــر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیــان اینکه قانون برای 
تسهیلگری است، بیان کرد: این امر در حالی است که قانون را 
برعکس تفسیر کرده و مانع ایجاد می شود. به جای اینکه مامور به 

وظیفه باشیم عامل موانع شده ایم. 
وی تاکید کرد: باید موانع را برداریم و در این زمینه رهبر معظم 

انقلاب اسلامی تاکید بر مانع زدایی از اشتغال کردند. 

مرتضوی با اشاره به اینکه امروز آموزش ها آسان شده است، 
گفت: امــروز جوانان خلاق با آموزش نظری و عملی بهترین 

کسب و کار را داشته باشند. 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ما باید بستر خیرین ایجاد 

اشتغال را در جامعه فراهم کنیم.  
وی ادامه داد: در گذشته یکی از عمده ترین تولیدات قالی بافی 
بوده است، امروز چه نیازی به سخت گیری در صدور مجوز است؟ 

ضمن اینکه این شغل، بستر را صادرات فراهم می کند. 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشــاره به اینکه تسهیلات 
برای اشتغال خانگی اختصاص یافته است بیان کرد: ۱۳۰ هزار 
مجوز برای مشاغل خانگی در دولت سیزدهم صادر شده است 
که بعضی از بانک ها در پرداخت تسهیلات ضعیف عمل کردند.

وی خاطرنشان کرد: امسال رهبری نام سال را »تولید دانش 
بنیان و اشتغال آفرین« انتخاب کردند؛ چراکه سرعت انتقال علم 

از سرعت نور بیشتر شده است باید از این بسترها استفاده کرد.

وزیر کار: 

صدور مجوزهای کسب و کار سرعت می گیرد

لزوم ارتقای کیفیت کالا و خدمات به منظور افزایش تاب آوری در جهان رقابتی 
رییس سازمان ملی استاندارد ایران تاکید کرد:

اینفوگراف

معافیت های مالیاتی ۴۴ هزار میلیارد تومان بیشتر از درآمدهای مالیاتی است
رییس ســازمان امور مالیاتی ضمن پیش بینی 
۴۵۰ هزار میلیارد تومانی درآمد مالیاتی در سال 
جاری، اعلام کرد: سال گذشته ۳۵۰ هزار میلیارد 
تومان معافیت مالیاتــی در اظهارنامه ها دریافت 
کردیم، در حالی که کل درآمد مالیاتی ۳۰۶ هزار 
میلیارد تومان بود که ۴۴ هزار میلیارد تومان کمتر از 

معافیت ها بوده است. 
داوود منظور روز )دوشنبه( در نهمین همایش سالانه اقتصاد 
مقاومتی با تاکید بر اینکه بیشــترین آسیب پذیری اقتصاد از 
تحریم ها، فشارهایی است که به تامین مالی دولت وارد می شود، 
اظهار کرد: این فشارها تلاش می کند دولت را در ارائه خدمات 
دچار مشکل و نارسایی کند. باید بتوان دولت را به سمتی هدایت 
کرد که بار مالی آن از منابع درون زای داخلی تامین و هرگونه 

فشار خارجی در حوزه اقتصاد کم اثر شود.
منظور با تاکید بر این که مالیات به عنوان منبع درآمد پاک و 
پایدار محسوب می شود، اظهار کرد: این منبع درآمد بهترین 

شیوه برای تامین مالی دولت در ارائه خدمات است.
وی با بیان اینکه باید تلاش شــود منبع اصلی تامین مالی 
دولت مالیات باشد، گفت: اگر شکاف مالیاتی و فاصله مالیات 
وصول شــده و مالیات بالقوه را به تدریج کاهش دهیم، این 

امکان فراهم می شود.
رئیس سازمان امور مالیاتی با بیان این که طی دو دهه گذشته 
تحولات خوبی در نظام مالیاتی شکل گرفته است، گفت: در 
حال نزدیک شــدن به نقاط بلوغ نظام مالیاتی هستیم اما تا 

رسیدن به وضعیت ایده آل که این منبع درآمدی بتواند بودجه 
دولت را به طور کامل تامین کند، فاصله زیادی داریم که این 

فاصله باید در بازه میان مدت کم شود.
 اول هزینه های جاری دولت، بعد بودجه دولت

 باید از مالیات تامین شود
منظــور ادامه داد: در مرحله  اول باید همه هزینه های جاری 
دولت با مالیات تامین شود و در مرحله بعد کل بودجه دولت باید 

از طریق مالیات تامین شود.
رئیس سازمان امور مالیاتی با تاکید بر این که درآمد نفتی باید 
به عنوان ثروت ملی انباشته شود عنوان کرد: این درآمد باید در 
تامین مالی اجرای طرح ها و پروژه های غیردولتی مورد استفاده 
قرار بگیرد. در حالت مطلوب ســود حاصل از سرمایه  گذاری 
درآمد نفتی که به صندوق توسعه ملی می رود باید به سمت 

بودجه هدایت شود.
وی با تاکید بر این که باید تلاش کنیم منبع اصلی تامین مالی 
دولت مالیات باشد، اظهار کرد: این ظرفیت به خوبی مهیا است 
مخصوصا اگر شکاف مالیاتی را به تدریج کم کنیم و فاصله 

مالیات وصول شده تا مالیات بالقوه به تدریج کاهش یابد.
منظــور در ادامه با بیان این کــه در نظام مالیاتی با معافیت 
گســترده قانونی مواجه هستیم، توضیح داد: در سال گذشته 
۳۵۰ هزار میلیارد تومان معافیت مالیاتی در اظهارنامه ها دریافت 
کردیم، در حالی که کل درآمد مالیاتی در سال گذشته ۳۰۶ هزار 
میلیارد تومان بود که این میزان امســال به ۴۵۰ هزار میلیارد 

تومان می رسد.

وی با تاکید بر این که بایــد وضعیت معافیت های مالیاتی 
ساماندهی شــود، اظهار کرد: باید حتما سقف و کف مالیاتی 
داشته باشیم. پیشنهاداتی در این زمینه تهیه شده که باید در 
قالب اصلاحیه قانون مالیات های مســتقیم به تایید مجلس 

شورای اسلامی برسد.
رئیس سازمان امور مالیاتی ادامه داد: نکته  دیگر اینکه بین 
وصول درآمدهای مالیاتــی و مالیات بالقوه فاصله می اندازد، 
اجتناب های مالیاتی است؛ یعنی مودیان با بهره برداری از قانون 
مالیاتی می توانند کمتر از میزانی که باید بپردازند، پرداخت کنند.

منظور با اشاره به فرارهای مالیاتی تصریح کرد: یکی دیگر 
از مشکلات فرارهای مالیاتی است. در واقع فعال اقتصادی به 
عنوان مودی شناسایی نمی شود یا اگر شناسایی می شود کتمان 

درآمد یا بیش اظهاری هزینه ها صورت می گیرد.
وی از دریافــت یک میلیــون و ۵۰۰ هزار اظهارنامه جدید 
مالیاتی در سال جاری خبر داد و گفت: امیداریم این موضوع 

به کاهش فرار مالیاتی کمک کند. از ابتدای سال جاری تاکنون 
در شناسایی مودیان جدید توفیقات خوبی حاصل شده است 

و امیدواریم سال آینده اظهارنامه های بیشتری دریافت کنیم.
رئیس سازمان امور مالیاتی در ادامه با اشاره به قانون سامانه 
مودیان و پایانه های فروشگاهی اظهار کرد: پیاده سازی این 
قانون باید به گونه ای باشد که بتواند دوره گذار نرم را در نظام 
مالیاتی بگذراند. این موضوع نیاز به طراحی دارد. در واقع قانون 
وجود دارد اما شرایط پیاده کردن آن که اطلاعات خرید و فروش 
همه واحدها به صورت ریزداده دریافت شود، هنوز وجود ندارد. 
منظور ادامه داد: باید مالیات، عملکرد و ارزش افزوده شناسایی 
شود که راه ســختی در پیش دارد. در این راستا لایحه ای به 
عنوان اصلاحیه قانون پایانه های فروشگاه در مجلس شورای 

اسلامی در حال رسیدگی و بررسی است.
وی با تاکید بر این که پیاده سازی قانون از خود قانون پیچیده تر 
است، عنوان کرد: باید بررسی شود که این قوانین چگونه بدون 
ایجاد تنش و نارضایتی در مودیان اجرا شود. از سال ۱۳۸۷ که 
اجرای قانون ارزش افزوده در کشــور آغاز شده است تاکنون 
۶۰۰ هزار ثبت نام داشتیم، در حالی که بیش از هفت میلیون 

فعال اقتصادی در کشور وجود دارد.
به گفته رئیس سازمان امور مالیاتی، اجرای قانون پایانه های 
فروشگاهی با شرکت های بورسی از ابتدای آبان ماه آغاز شده 

که با استقبال خوبی هم مواجه شده است.
منظور ادامه داد: در مرحله بعدی فراخوان شرکت های دولتی 
صورت می گیرد و قانون مذکور برای این شــرکت ها از اول 

دی ماه سال جاری به طور کامل اجرا می شود.
وی در ادامه با اشــاره به لایحه مالیات بر مجموع درآمد و 
طرح مالیات بر عایدی ســرمایه اظهار کرد: لایحه مالیات بر 
مجموع درآمد در دولت در حال رســیدگی و طرح مالیات بر 
عایدی سرمایه نیز در مجلس شورای اسلامی دنبال می شود و 
آماده ورود به صحن است. البته پیچیدگی اجرا در این دو قانون 

جدید هم وجود دارد.
رئیس ســازمان امور مالیاتی در ادامه با اشــاره به اهمیت 
یکپارچه سازی نظام سیاست گذاری اقتصادی در کشور عنوان 
کرد: مالیات نه تنها ابزار تامین مالی دولت محسوب می شود، 
بلکه یک سیاست اقتصادی است. زمانی که به مالیات به عنوان 
سیاست نگاه می کنیم باید با سیاست های مالی کشور یکپارچه 

باشد. نظام مالیاتی می تواند در خدمت حکمرانی ریال باشد.
منظــور در ادامه از لزوم بررســی دلیل عدم تحقق مالیات 
خانه هــای خالی خبر داد و گفت: بــا خود اظهاری نمی توان 
خانه های خالی را شناسایی کرد. تعریف خانه های خالی غلط 
اســت. تاکنون ۵۲۰ هزار رکورد خانه خالی توسط وزارت راه 
و شهرسازی ثبت شد که از این میزان ۲۱۶ اعتراض صورت 

گرفت که همگی وارد بوده است.
وی ادامه داد: در شناســایی خانه های خالی باید از ظرفیت 
شهرداری استفاده کنیم. به طور کلی در بحث مالیات مستغلات 
بحث زیاد است که باید مورد استفاده قرار بگیرد. به گفته رئیس 
سازمان امور مالیاتی، سهم مالیات مشاغل در سبد مالیاتی پنج تا 

شش و سهم مالیات حقوق و دستمزد ۱۲ درصد است.

 طرح روسیه برای ساخت راه آهن 
رشت - آستارا در حال بررسی است

 ساخت ترمینال جدید 
فرودگاه مهرآباد تا 3 سال آینده

مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران با اعلام اینکه 
دوران محرومیت فرودگاه مهرآباد به اتمام رسیده است، گفت: اگر 
مجلس و قوه قضاییه موانع را رفع کنند، ترمینال ۱۰۰ هزار متر 

مربعی فرودگاه مهرآباد تا ۳ سال آینده ساخته می شود. 
»حمیدرضا سیدی« روز دوشنبه در آیین بهره برداری از باند۲۹ چپ فرودگاه 
مهرآباد، اظهار کرد: این پروژه بزرگ و مهم در دولت سیزدهم آغاز و در همین 

دولت تمام شد.
وی افزود: تمام خلبان ها از وضعیت باند فرودگاه مهرآباد گلایه داشتند و فرسوده 

بودن باند را از عوامل مهم کاهش ایمنی پروازها اعلام می کردند.
مدیرعامل شرکت فرودگاه ها توضیح داد: عملیات بهسازی باند از سال گذشته 
آغاز شد و اگر در تامین گازوییل و سوخت ماشین آلات درگیر در این پروژه به مانع 

نخورده بودیم، خیلی زودتر از اینها باند ۲۹ چپ فرودگاه افتتاح شده بود.

سیدی توضیح داد که ۷۵۰ میلیارد تومان اعتبار بهسازی باند بود که نهایتاً با 
استانداردهای روز دنیا ساخته شد.وی افزود: فرودگاه مهرآباد سال ها در محرومیت 
قرار گرفته بود با این توجیه که فرودگاه امام خمینی )ره( قرار است ساخته شود؛ 
اعلام می کنیم که فرودگاه مهرآباد تعطیل شدنی نیست و برای همیشه باید بماند.

به گفته مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران، فرودگاه مهرآباد 
اکنون دو باند استاندارد دارد و هم زمان تکمیل و توسعه فرودگاه مهرآباد مطابق 
نیاز مردم در دستور کار است. مردم انتظار ترمینال های تمیز و راحت و در خورشان 

دارند.
 سیدی اضافه کرد: ترمینال یک و دو با قدمت ۷۰ سال اکنون کهنه و فرسوده 
شده است. این دو ترمینال در سال ۱۳۳۷ به بهره برداری رسید. ترمینال ۴ و ۶ هم 
به نوعی سوله صنعتی است که در خورشان جمهوری اسلامی نیست و به دنبال 

ساخت ترمینال باشکوه هستیم.
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: بسیاری از افرادی که به کشورهای مختلف 
سفر می کنند، هنگام بازگشت می گویند چرا ایران نتوانسته چنین ترمینال های 
مسافری بسازد. وی خبر داد: اکنون مقدمات کار فراهم است و می توانیم بدون اخذ 
یک ریال از دولت و اگر اجازه دهند و موانع از سوی قوه قضاییه و مجلس برطرف 
شود ظرف ۳ سال بدون اخذ یک ریال از دولت این ترمینال ۱۰۰ هزار مترمربعی 
ساخته شود.سیدی همچنین گفت: مرکز کنترل فضای کشور روزانه به ۱۵۰۰ 
پرواز سرویس داده می شود که ۹۰۰ نفر در این مرکز مشغول کار هستند. بیش 
از ۲۰ سال از عمر ساختمان و تجهیزات این مرکز می گذرد وامروز در نزدیکی 
ترمینال یک و دو مرکز کنترل پشتیبان با اعتبار ۸۰۰ میلیارد تومان کلنگ زنی 
می شود تا ظرف ۲ سال ساخته و تجهیز شده تا مخاطرات مرکز قدیمی رفع شود.

وزیر راه و شهرســازی گفت: طرح مالی روســیه برای 
 مشارکت در ساخت راه آهن رشت- آستارا در حال بررسی 

است. 
»رســتم قاســمی« در این خصوص بیان کرد: در حال بررسی طرح 
مالی روســیه در وزارت راه و شهرسازی هستیم. با ارایه برنامه عملیاتی 
روســیه در خصوص نحوه تامین مالی پروژه ریلی رشــت - آستارا گام 
جدیدی در تکمیــل حلقه مفقوده کریدور شــمال - جنوب در صورت 
تایید طرح مالی روســیه از سوی ایران برداشته شد. مسیری که تکمیل 
 آن می توانــد رویای جذب بار منطقه و تحقق ترانزیت ۲۰ میلیون تنی را

 محقق سازد.
هیات کارشناســی - فنی روسی تابستان امسال از پروژه راه آهن رشت 
- آستارا بازید کرد و بعد از آن مذاکرات برای مشارکت روسیه در طراحی، 

احداث و تامین مالی این مسیر ریلی آغاز شد.
با توجه به شــرایط خاص این پروژه و اهمیت آن در کریدور شــمال - 
جنوب، کشور روسیه از همان ابتدا به همکاری در تکمیل این خط ریلی 
تمایل نشــان داد؛ اما در ادامه مذاکرات، قرار بر آن شد تا نحوه مشارکت 

روسیه مورد بررسی قرار گیرد.
اعتبار مورد نیاز ساخت راه آهن رشت- آستارا ۲۰ هزار میلیارد تومان است و 
در حال حاضر عملیات زیرسازی ۱۰ کیلومتر مسیر از سمت رشت در شرف 
پایان و آماده ریل گذاری است و عملیات زیرسازی۱۱.۵ کیلومتر مسیر از 
سمت آستارا نیز آغاز شده است. یک دوره چهار ساله برای اتمام این پروژه 
برنامه ریزی شده است که برای رسیدن به آن باید منابع مالی این طرح در 

تمام طول ۱۶۰ کیلومتر این مسیر به صورت پایدار تامین شود.
حالا از وزارت راه و شهرســازی خبر رســیده که دستیار رئیس جمهور 
روسیه بر اســاس دســتور پوتین برای اجرای خط آهن رشت - آستارا 
 و افزایــش ظرفیت های همکاری هــای حمل و نقلی به ایران ســفر

 کرده است.
پیش تر وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر اهمیت تکمیل راه آهن رشت - 
آستارا اعلام کرده بود که در صورت تأمین مالی با مشارکت روس ها، این 

خط ریلی سه ساله تکمیل خواهد شد.
در حال حاضر بیش از ۱۴ هزار کیلومتر راه آهن در کشــور وجود دارد؛ 
امــا بســیاری از کریدورهای اصلی که اهمیت بالایــی در جذب درآمد 
 دارند تکمیل نشــدند که از جمله مهم ترین آن کریدور جنوب - شمال 

است.
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